
Inspreken gemeenteraad Weert 26 september 2018                       
In relatie tot punt 26, inrichtingsplan Centrale Zandwinning Weert. 

 

Geachte voorzitter, gemeenteraadsleden en wethouders. 

Eerst wil ik mij voorstellen; er zijn veel nieuwe leden in uw raad. 

Mijn naam is Frans Smit. Ik coördineer de Ecologische Werkgroep Weert Zuid. Ik ben van oorsprong 

socioloog. Een van mijn doctoraal specialisaties was ecologie. Ik heb in het welzijnswerk gewerkt en 

ik heb ongeveer 15 jaar ecologisch geboerd. In Weert ben ik ‘back to my roots’. 

 

Vorige week dinsdag heb ik bij uw Raadscommissie Ruimte en Economie gebruik gemaakt van het 

spreekrecht. Ik heb toen opgemerkt dat wij het betreuren dat de grond die nu gebruikt is voor de 

uitkijkbult op de grens van Straalbedrijf Cuijpers en CZW, niet gebruikt is voor een recroduct over 

het kanaal en de Kempenweg. Een recroduct is een combinatie van een ecologische verbinding en 

een recreatieve verbinding. Zelf hebben wij het meestal over een ‘wandel-fiets-paard-koets-eco 

verbinding’.  

Uit het vervolg van de commissie vergadering bleek, dat er op andere niveaus besloten wordt over 

de ecoducten. Het leek er veel op dat de raad hier buiten spel was gezet. 

Er komt een natte ecologische verbinding ter hoogte van de Kruispeel. En ter hoogte van de CZW 

komt alleen een recreatieve verbinding, zónder eco component. Het argument daarachter was, dat 

ecologen duidelijk hadden gemaakt, dat een combinatie van een ecologische verbinding met een 

recreatieve verbinding, niet werkt.  

 

U zult begrijpen dat ik door een dergelijke gang van zake behoorlijk geïrriteerd raak.  

 

Op de eerste plaats: wat is de reden dat men naar deze onbekende ecologen wél luistert, en de 

eigen plaatselijke ecologen volledig buiten spel houdt? En wat is de achtergrond, titulatuur, visie en 

gebiedskennis van de ecologen die geadviseerd hebben?! Wij hebben grote twijfels. 

Aan het CZW inrichtingsplan hebben in de loop der tijd een viertal ecologen meegewerkt, mét een 

titel. En deze waren van mening dat een ecoduct voor met name de kleinere beestjes van de droge 

gebieden wenselijk is. En dat de combinatie met een recreatieve verbinding mogelijk is. Het 

ontwerp kan gezocht worden in een breed zandig pad voor paarden met koetsen. Wel moet er bij 

een droge ecologische verbinding rekening gehouden worden met de inrichtingsplannen van het 

Lauragebied, maar hier is de gemeente zelf bij. 

 

Op de tweede plaats is het hier opnieuw de natuur die bij de CZW het onderspit delft. Een 

gecombineerde ecologische en recreatieve verbinding is een win-win situatie. Nu er alleen een 

recreatieve verbinding gepland is, is dat voor de natuur een verlies situatie. De druk op de natuur 

wordt groter. En daar staat nu niets tegenover. 

 

Het derde punt van irritatie betreft de doelstelling van een natte eco verbinding. Deze verbinding 

gaat niet over zeldzame amfibieën en reptielen, maar om Wilde zwijnen en Reeën. En we mogen 

aannemen dat het hier zeker ook om wilde taurossen gaat.  

 



De wethouder gaf in zijn antwoorden op vragen in de Commissie aan, dat hij op basis van het 

erfpachtcontract in onderhandeling is met Vereniging Natuurmonumenten over het niet toelaten 

van taurossen in het Lauragebied. Hij gaf ook aan, dat hij aan de taurossen in de andere gebieden 

niets kon doen.  

Echter, de raad had hem opgedragen om aan Natuurmonumenten te vrágen om een nulbeleid voor 

taurossen in héél Weert in acht te nemen. De wethouder wekte niet de indruk dat hij die vraag aan 

Natuurmonumenten al gesteld had. En als de vraag wel is gesteld, is het knap arrogant van 

Natuurmonumenten om tegen de wil van de volksvertegenwoordiging in, hun zin door te drijven. 

De natte eco- verbinding lijkt daar onderdeel van. 

 

 

-Ik mag vanaf deze plaats dan ook de hoop uitspreken dat de raad zich nog eens ernstig wil beraden 

over de noodzaak van een natte ecologisch verbinding zoals nu bedoeld.  

-En ook wil ik vragen of een recroduct expliciet in het wensenpakket voor de inrichting van de CZW 

opgenomen zou kunnen worden. 

 

Ik dank u voor uw aandacht. 

 

 

Drs. Frans J.F. Smit 

Ecologische Werkgroep Weert Zuid 

25 sept. 2018. 
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